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Chiritoiu: Acest mecanism foarte scump desenat de statul român de a interveni în

piata de energie este în regândire

Acest mecanism foarte scump pe care l-a  desenat statul român, de a interveni în piata de energie, este în 

momentul de fata în regândire, a declarat, marti, la o conferinta de  specialitate, presedintele Consiliului

Concurentei, Bogdan Chiritoiu. 

"E un an electoral si complicat din punct de vedere economic.Vedem mult  mai multa interventie din partea

guvernului decât în alti ani. Jobul  nostru nu e sa oprim Guvernul de la a face interventiile pe care le  considera

necesare, ci sa consiliem Guvernul, sa-l sprijinim ca  interventiile pe care le decide fie sa nu produca un rau pietei 

concurentei, fie sa fie în asa fel desenate încât sa minimizeze impactul  negativ asupra functionarii economiei.

Discutiile astea ne consuma mult  timp. Alocam multe resurse. Trebuie sa vedem ce facem cu interventia în 

energie, care în principiu trebuia sa se termine la începutul anului  viitor. E cea mai importanta interventie generata

de criza. Acum sunt  discutii sa redesenam deja, sa limitam costurile, pentru ca vedem ca  piata s-a reglat în buna

masura. Am revenit la preturi de energie  apropiate de cele dinaintea crizei din Ucraina. Mecanismul acesta foarte 

scump pe care l-a desenat statul român de a interveni în piata de  energie e în momentul de fata în regândire", a

afirmat Chiritoiu.

În acelasi timp, oficialul a amintit de plafonarile existente pe adaosul  comercial la alimente, precum si la RCA,

interventii pe marginea carora  exista discutii de prelungire.

"Avem interventia la alimente, plafonarea adaosului comercial la o serie  de produse de baza. Sa vedem, în

urmatoarea luna, daca va fi extinsa si  în ce forma va fi extinsa aceasta interventie. De asemenea, avem o 

plafonare a RCA care expira în perioada urmatoare si iarasi va trebui sa  vedem daca e extinsa si în ce forma va fi

extinsa. O noua preocupare  este razboiul între taximetria clasica si transportul alternativ. Sunt o  serie de

propuneri pe care taximetria clasica le face, nu la legea lor,  ci la Legea transportului alternativ. Asta discutam

acum: ce ar vrea  taxiurile sa schimbe la Legea transportului alternativ? E ceva nou,  pentru ca de obicei oamenii

vin cu propuneri la legea care-i afecteaza  direct pe ei. Acum sunt propuneri ale unei industrii la legea altei 

industrii. E un subiect arzator. Ministrul Transporturilor a pus un  proiect de OUG în consultare publica, pe 8

martie, si va trebui discutat  în perioada urmatoare", a sustinut Bogdan Chiritoiu.

Potrivit sefului autoritatii de concurenta, la subiecte pozitive pot fi  mentionate licitatiile organizate pentru spatiile

comerciale din  Aeroportul International "Henri Coanda" Bucuresti si reglarea situatiei  în transportul judetean.

"Nu totul e negativ sau cu potential negativ. Sunt si lucruri care mi se  pare ca au evoluat bine, dar stirile bune nu

sunt atât de savuroase  precum cele rele. A trecut cumva neobservat faptul ca dupa o droaie de  ani de încercari si

culminând cu un dosar penal, acum un an de zile s-au  terminat licitatiile la Aeroportul Otopeni. În sfârsit, nu mai

avem  contracte care se tot prelungeau cu suspiciunile de coruptii aferente.  Avem acum contracte obtinute prin

licitatie pe o perioada rezonabila de  10 ani. Am vazut ca se lucreaza în aeroport, o sa vedem la un moment dat 

cum arata si noile spatii de alimentatie si noile spatii de magazine pe  care le numim "duty free", desi ele nu sunt

"duty free", adica sunt  "duty", dar nu "free of duty"... Licitatiile astea s-au terminat. Am  avut un director care a

reusit sa stea suficient de mult cât sa  reuseasca sa termine aceasta licitatie. Progrese sunt si pe zona de  transport

judetean.Transportul de elevi o parte din modul cum se  organizeaza transportul de persoane la nivelul judetului.

Aici era  aceeasi situatie ca la Otopeni: contracte care se prelungeau din nou si  din nou. De fiecare data, în loc sa

se respecte legislatia nationala si  europeana, nu se faceau licitatii, se prelungeau contractele, ca sa  ramâna tot cei

care erau deja. În multe judete s-au organizat, conform  legislatiei nationale si europene, licitatii. Ma bucur ca

vedem  progrese, dupa ani si ani de zile de încercari ratate", a mentionat  Chiritoiu.
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